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                                  P R O T O K Ó Ł    Nr  XV/19 

                   z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

                                  z dnia 25 listopada 2019 r. 

 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski. W 

chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 24 Radnych. Lista obecności 

stanowi załącznik do oryginału niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski powitał wszystkich zebranych i 

otworzył obrady XV Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 W proponowanym porządku obrad dokonano następujących zmian: 

- wprowadzono punkt 12 a w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

powołania komisji konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania 

konkursowego na stanowisko Dyrektora SP Psychiatrycznego ZOZ im. Dr St. 

Deresza w Choroszczy” (głosowanie jawne, 22 głosy za, 0 przeciwnych, 1 

wstrzymujący się); 

- wprowadzono punkt 13 a w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej gminom z terenu województwa podlaskiego na zakup 

sprzętu ratowniczo-gaśniczego i umundurowania z przeznaczeniem dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych – II tura” (głosowanie jawne, 23 głosy za, 0 

przeciwnych, 0 wstrzymujących się); 

- wprowadzono punkt 16 a w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

pozbawienia odcinków starodroży drogi krajowej Nr 8 kategorii drogi wojewódzkiej” 

(głosowanie jawne, 24 głosy za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się). 

 Następnie Radni, również w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, 0 

przeciwnych i 1 wstrzymującym się przyjęli całość porządku obrad.  

 

Punkt 3 – Złożenie ślubowania przez Radnych, którzy objęli mandat Radnego 

Województwa Podlaskiego. 

 W kolejnej części obrad  nowi Radni w osobach: Wojciecha Grochowskiego, 

Krzysztofa Kondraciuka i Piotra Modzelewskiego złożyli ślubowanie. 
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Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Sejmiku. 

 Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski zwrócił się z prośbą o 

sprostowanie w/w protokołu w następujących miejscach: 

- str. 2 – wypowiedź Przewodniczącego B. Dębskiego dotycząca docelowych założeń 

projektu przebiegu trasy Rail Baltica powinna zostać skorygowana tak, aby przyjęła 

brzmienie: „Ponadto stwierdził, że wnioskuje o to, aby tak ważnym tematem zajęła 

się odpowiednia Komisja Sejmiku, a także Biuro Planowania Przestrzennego.” 

- str. 5 punkt 1 – należy uzupełnić tytuł projektu uchwały. 

 Innych uwag Radni nie zgłaszali i w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, 0 

przeciwnych i 0 wstrzymujących się przyjęli powyższy protokół.  

 

Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego na lata 2019-2041. 

 Projekt powyższej uchwały przedstawił Skarbnik Województwa Paweł 

Jungerman. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, 0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęli 

                                      U C H W A Ł Ę    Nr  XV/158/19. 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Podlaskiego na 2019 r. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Województwa Paweł Jungerman. 

 Radny Cezary Cieślukowski zwrócił się z zapytaniem dotyczącym instalacji 

stacji do zasilania pojazdów elektrycznych: „Samorząd zamierza zakupić samochód 

o napędzie elektrycznym. Jak zostanie rozwiązana sprawa pokrywania kosztów 

zasilania? Jakie są zamiary Zarządu w sprawie tego samochodu, czy będzie to 

samochód osobowy, czy też może np. karetka?” 

 Skarbnik P. Jungerman wyjaśnił, iż będzie to samochód osobowy i w 

pierwszym roku użytkowania zasilanie będzie odbywało się za darmo. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, 1 przeciwnym i 3 

wstrzymujących się podjęli 

                                      U C H W A Ł Ę   Nr  XV/159/19. 

 

Punkt 7 – Przedstawienie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Podlaskiego na lata 2020-2041. 
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 Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Woj. Podlaskiego na lata 2020-2041 

pokrótce omówił Skarbnik Województwa Paweł Jungerman. 

 Następnie Przewodniczący poszczególnych Komisji Sejmiku poinformowali, iż 

Członkowie Komisji  zapoznali się z powyższym dokumentem, jednakże ostateczne 

opinie oraz ewentualne wnioski zostaną sformułowane podczas posiedzeń Komisji 

przed kolejną sesją Sejmiku. 

 W trakcie zarządzonej dyskusji głos zabrał Radny Mikołaj Janowski, który 

podkreślił: „Nasze województwo ma chyba najwięcej w Polsce rezerwatów przyrody 

oraz parków krajobrazowych. Powoduje to, że wszelkie inwestycje – budowa dróg, 

ochrona środowiska itd. są po prostu droższe o 60 – 70 %. Proszę, aby Zarząd 

Województwa przedstawił ten fakt w negocjacjach z rządem.” 

 Przewodniczący Bogusław Dębski, nawiązując do powyższej wypowiedzi 

zauważył, iż do takich negocjacji potrzebne są konkretne dane. Tu Radny Mikołaj 

Janowski wskazał, iż z pewnością takim konkretem jest budowa drogi Nowosady – 

Zabłudów.  

 Wicemarszałek Marek Olbryś stwierdził, iż Radny Janowski ma rację, 

ponieważ rzeczywiście uwarunkowania środowiskowe jeżeli chodzi o wymienioną 

drogę są duże. Jednocześnie zapewnił, iż Zarząd zwróci na ten fakt uwagę.  

 Radny Cezary Cieślukowski poruszył w swojej wypowiedzi m.in.  kwestię 

kwoty przeznaczonej na wynagrodzenia i zapytał: „Jak to się ma w kontekście 

wielkości zatrudnienia w Urzędzie Marszałkowskim oraz  jednostkach 

samorządowych? Proszę o przygotowanie takiej informacji.” Ponadto Radny C. 

Cieślukowski zwrócił uwagę na sprawę pożyczek zaciągniętych przez jednostki 

ochrony zdrowia, które są dużo większe i zostały rozłożone na większe raty. Zwrócił 

się z prośbą o wyjaśnienie, jak Zarząd zamierza podejść do tej kwestii. 

 Wyjaśnień dotyczących niektórych z poruszanych zagadnień  udzielał 

Skarbnik Województwa Paweł Jungerman. 

 Przewodniczący Bogusław Dębski podziękował Zarządowi Województwa za 

zajęcie stanowiska dotyczącego finansowania jednostek ochrony zdrowia w 

województwie podlaskim. Poinformował, iż pozostałe samorządy również występują 

w tej sprawie do Premiera RP. 

 

Punkt 8 – I czytanie projektu budżetu Województwa Podlaskiego na 2020 r. 

 Kolejna część obrad poświęcona została pierwszemu czytaniu projektu 

budżetu województwa podlaskiego na rok 2020, który to projekt pokrótce omówił 

Skarbnik Województwa Paweł Jungerman. 

 W trakcie dyskusji Radni nie zgłaszali konkretnych wniosków, a jedynie raczej 

uwagi, koncentrując się na najważniejszych dla województwa zagadnieniach.  

 Radny Cezary Cieślukowski podkreślił: „Przyjęte przez Zarząd Województwa 

wysokości kwot nie zostały w żaden sposób uzasadnione. Proszę, aby w części 
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opisowej dołączono szczegółową kalkulację dotyczącą założeń wydatków.” Ponadto 

Radny C. Cieślukowski za bulwersujący uznał 3-krotny spadek wydatków na ochronę 

zdrowia, a także wskazał, iż duże obiekcje budzi podział środków na inwestycje 

drogowe. „Niestety, nie zauważam skutecznych działań Zarządu Województwa. 

Szczegóły i konkretne wnioski zostaną sformułowane na Komisjach” podkreślał 

Radny C. Cieślukowski.  

 Radny Mikołaj Janowski zainteresował się podziałem środków 

przeznaczonych na OSP i zwrócił się z zapytaniem, czy wszystkie powiaty zostały w 

tym podziale uwzględnione. 

 Do powyższej wypowiedzi ustosunkował się Wicemarszałek Marek Olbryś, 

który wyjaśnił, iż Zarząd , przy podziale w/w środków opierał  się przede wszystkim 

na wnioskach, zgłoszonych przez poszczególne powiaty. 

 Radny Jacek Piorunek przypomniał: „Składałem interpelację w sprawie drogi 

Konarzyce – Śniadowo. Marszałek zapewniał mnie, iż w przyszłym budżecie znajdą 

się środki na ten cel. Tutaj jednak widzę jedynie 800 zł na badania geotechniczne. 

Czy to ma oznaczać, że ta inwestycja nie będzie kontynuowana?” 

 Wicemarszałek Marek Olbryś poinformował: „Trasa ta jest wpisana do planu 

Ministerstwa Obrony Narodowej. Nie możemy jej nagłaśniać, jednak będzie to na 

pewno kontynuowane. Ponadto chcemy, aby zrealizowano najpierw trasę Via 

Baltica.” 

 Radny Mikołaj Janowski stwierdził: „Na ostatniej sesji zgłaszałem wniosek o 

pozwolenie na budowę drogi Zwodzieckie – Juszkowy Gród. Ponawiam ten wniosek i 

proszę o remont przynajmniej w części od Narewki do Zwodzieckich.” 

 Radny Sławomir Nazaruk wskazał na pilną potrzebę realizacji inwestycji 

rozbudowa ul. Raginisa do granic miasta, a także podkreślił, iż projekt budżetu 

przewiduje bardzo małe kwoty na realizację programów społecznych. 

 Radny Jacek Piorunek zwrócił się z zapytaniem dotyczącym dalszych losów 

budynku po dawnej Książnicy Podlaskiej. 

 W odpowiedzi, Skarbnik Województwa Paweł Jungerman poinformował, iż 

Zarząd zaplanował remont zabytkowego budynku dawnej loży masońskiej, przez 

wiele lat siedziby Książnicy Podlaskiej i na ten cel zaplanowano prawie 7 mln zł. 

 Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski dodał, iż Podlaski Klub Businessu 

wystąpił z propozycją współuczestnictwa w wykorzystaniu tego budynku. 

 Radny Jarosław Dworzański zwrócił uwagę, iż są to kwestie leżące w gestii 

Zarządu Województwa i tam trzeba kierować zapytania, nie zaś spekulować, co tam 

można zrobić. 

 Wówczas głos zabrała Wiesława Burnos – Członek Zarządu Województwa, 

która dodała: „Pozwolenie na budowę zostało wydane 3 lata temu. Ten rok jest 

ostatnim, kiedy należy dokonać przebudowy i modernizacji tego  budynku. Jest to 

budynek objęty ścisłą ochroną konserwatorską. Prace będą wykonane zgodnie z 

zatwierdzonym projektem.” 
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 Wicemarszałek Marek Olbryś stwierdził, iż do chwili obecnej Zarząd nie podjął 

wspólnego stanowiska co do przeznaczenia tego budynku, prace nad tym trwają, a 

Radni zostaną poinformowani, kiedy zapadną konkretne decyzje.  

 Następnie głos zabrał Radny Krzysztof Kondraciuk, który nawiązał do kwestii 

dotyczących ochrony zdrowia , wyraźnie zaznaczając: „Jestem zwolennikiem 

wydatkowania środków tam, gdzie są one potrzebne, ale chciałbym, aby Zarząd 

zwrócił uwagę na strukturę tego wydatkowania. Oto przykład: będziemy 

modernizowali budynek Onkologii, natomiast budynek dla pacjentów nie będzie 

remontowany.  Chcę też zwrócić uwagę, że w budżecie przewidziany jest wzrost 

nakładów na utrzymanie Urzędu Marszałkowskiego, wzrost płac w Urzędzie na 

poziomie 12 %, natomiast nie przewiduje się wzrostu w jednostkach samorządowych. 

To może być odebrane negatywnie.” Radny K. Kondraciuk zwrócił również uwagę na 

progresywne zadłużanie się budżetu województwa, co może skutkować brakiem 

środków na tzw. wydatki wiązane już w 2022 r. 

 Radny Karol Pilecki zainteresował się sprawami dotyczącymi remontu Teatru 

Dramatycznego, a także budynku przy ulicy Ogrodowej, należącego do 

Białostockiego Centrum Onkologii. 

 Skarbnik Województwa Paweł Jungerman poinformował ,iż w przyszłym roku 

ma się rozpocząć przebudowa i modernizacja Teatru Dramatycznego, która będzie 

przebiegała etapami. Na pierwszą część modernizacji zaplanowano ok. 4 mln zł, 

natomiast koszt całej inwestycji waha się w granicach 40-60 mln zł. Teatr będzie 

ubiegał się o dofinansowanie remontu z Funduszy Norweskich. 

Jeżeli zaś chodzi o budynek BCO, Dyrektor Departamentu Zdrowia UMWP Dominik 

Maślach poinformował, że Białostockie Centrum Onkologii zamierza udostępnić 

kobietom specjalistyczny kompleksowy ośrodek do leczenia raka piersi – Breast 

Cancer Unit. Zawarto już kontrakt z przedsiębiorstwem, które przygotowuje zarówno 

projekt rozbiórki, jak i nowego obiektu. 

  

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie z Wojewódzkim Inspektoratem Nadzoru Budowlanego kolejnej umowy 

najmu pomieszczeń. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

28 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                                     U C H W A Ł Ę   Nr  XV/160/19. 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie z Państwowym Gospodarstwem Wodnym Wody Polskie kolejnej 

umowy najmu na okres 3 lat. 
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 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

26 głosach za, 1 przeciwnym i 0 wstrzymujących się podjęli 

                                   U C H W A Ł Ę    Nr  XV/161/19. 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli określającego wysokość i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, niektórych 

innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz tryb i kryteria przyznawania 

nagród nauczycielom szkół i placówek oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Samorząd Województwa Podlaskiego. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

26 głosach za, 0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęli 

                                  U C H W A Ł Ę    Nr  XV/162/19. 

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu im. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Łomży. 

 Podczas realizacji tego punktu porządku obrad Radny Krzysztof Kondraciuk 

zainteresował się przyczynami likwidacji Apteki Ogólnodostępnej. 

 Przewodniczący Bogusław Dębski wyjaśnił, iż jest to wymóg ministerialny, 

wynikający z przepisów prawnych. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

                                 U C H W A Ł Ę    Nr  XV/163/19.  

 

Punkt 12 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji 

konkursowej w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego na 

stanowisko Dyrektora SP Psychiatrycznego ZOZ im. Dr St. Deresza w 

Choroszczy. 

 Podczas rozpatrywania w/w projektu uchwały Radny Bogdan Dyjuk zwrócił się 

z zapytaniem z jakiego powodu zaistniała konieczność powołania tej komisji. 

 Marek Malinowski – Członek Zarządu Województwa wyjaśnił, iż 

dotychczasowy Dyrektor Psychiatrycznego ZOZ w Choroszczy złożył rezygnację z 

pełnionej funkcji. 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

                                 U C H W A Ł Ę   Nr  XV/164/19. 
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Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Samorządu Województwa Podlaskiego realizowanych ze 

środków PFRON i przeznaczenia na nie środków w 2019 r. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, przy 

25 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

                                  U C H W A Ł Ę   Nr  XV/165/19. 

 

Punkt 13 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminom z terenu województwa podlaskiego na zakup sprzętu 

ratowniczo-gaśniczego i umundurowania z przeznaczeniem dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych – II tura.  

 Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu jawnym, 

przy 24 głosach za, 0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęli 

                              U C H W A Ł Ę   Nr  XV/166/19. 

 

Punkt 14 – Rozpatrzenie informacji w sprawie Raportu z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska Województwa Podlaskiego za lata 2017-2018. 

 Radni zapoznali się z  powyższą informacją podczas posiedzeń Komisji, stąd 

też nie zachodziła potrzeba jej ponownej prezentacji. 

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Obszarów Wiejskich i Ochrony 

Środowiska Jerzy Leszczyński, przedstawiając opinię Komisji w powyższej kwestii 

podkreślił, iż do tej pory wykonano bardzo dużo inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska. Problem jednakże w dalszym ciągu stanowi gospodarka wodna, kwestie 

związane z coraz bardziej dotkliwą suszą, sprawy retencji oraz rosnące opłaty za 

gospodarkę odpadami. Radny Jerzy Leszczyński podkreślił, iż należy koniecznie 

apelować do rządu oraz Wód Polskich o większe zaangażowanie we wspomniane 

problemy. 

 Radny Cezary Cieślukowski zauważył m.in.: „W przekazanym nam materiale 

nie znalazłem odniesienia do problemów związanych z ociepleniem klimatu i jakie 

działania w tej materii podejmuje  województwo podlaskie. Kolejna kwestia – została 

zrealizowana instalacja termicznego przekształcania odpadów w Białymstoku. Od 

dłuższego czasu nie przyjmuje ona odpadów wymagających wysokiej temperatury z 

Suwałk, ale przyjmuje za to odpady spoza regionu, jak chociażby z kilku gmin woj. 

mazowieckiego. Prezydent Suwałk zwracał się z tym problemem do Zarządu, ale 

odpowiedzi wciąż nie ma.” 

 Radny Jacek Piorunek poparł wypowiedź poprzednika i podkreślił, iż jest to 

również problem Łomży. 
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 Przewodniczący Bogusław Dębski poruszył problem pożarów wysypisk na 

terenie nie tylko województwa, ale też całego kraju. Ponadto wskazał, iż 

prawdopodobne jest to, że gospodarka wysypisk jest po prostu nieskuteczna. 

Przewodniczący B. Dębski zwrócił się również z zapytaniem,  kto weryfikował 

zarówno kompetencje autora raportu, czyli Instytutu Zrównoważonego Rozwoju, jak 

też i sam raport.  

 Radny Maciej Żywno zaapelował do Zarządu Województwa o wzmocnienie 

głosów interwencji w odpowiednim Ministerstwie w sprawie cofnięcia pozwolenia na 

funkcjonowanie wysypiska w Studziankach (gm. Wasilków). Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska nałożył karę na właściciela sortowni odpadów w Studziankach, 

inspektorzy uznali bowiem, że śmieci są tu nieprawidłowo magazynowane. A pożary 

wybuchają tam bardzo często. Radny M. Żywno zasugerował, iż być może 

należałoby tam skierować dodatkowe kontrole.  

 Na wszelkie uwagi i zapytania,  odpowiedzi udzielała Dyrektor Departamentu 

Ochrony Środowiska Anna Krysztopik. 

 Radny Cezary Cieślukowski, zabierając ponownie głos podkreślił, że należy 

wykorzystać instrumenty, którymi dysponuje samorząd tak, aby wpłynąć na zasady 

funkcjonowania spalarni. Zapowiedział jednocześnie  złożenie w tej sprawie 

interpelacji. 

 Do powyższej wypowiedzi odniósł się Wicemarszałek Marek Olbryś, który 

zauważył: „To też się działo, kiedy wy rządziliście i mieliście możliwość apelowania 

do spółki. Powstała policja środowiskowa, zamknęliśmy składowisko, niestety nie 

powiodło się. Spalarnie to też nie jest chyba najlepsze rozwiązanie, pewnie trzeba 

będzie wrócić do ponownego przetwarzania.” 

 

 

Punkt 15 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w 

składzie osobowym komisji Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

 Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski. 

Dodatkowo, chęć pracy w Komisjach Sejmiku zgłosili Radni, którzy podczas tej sesji 

złożyli ślubowanie: 

- Radny Wojciech Grochowski zadeklarował chęć pracy w Komisji Skarbu i Finansów 

oraz w Komisji Rolnictwa, Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska, 

- Radny Krzysztof Kondraciuk zadeklarował chęć pracy w Komisji Rozwoju, 

Gospodarki, Infrastruktury i Promocji, 

- Radny Piotr Modzelewski zgłosił chęć pracy w Komisji Rodziny, Komisji Zdrowia 

oraz Komisji Rozwoju, Gospodarki, Infrastruktury i Promocji. 

 Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały i w głosowaniu jawnym, przy 23 

głosach za, 1 przeciwnym i 0 wstrzymujących się podjęli 
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                                     U C H W A Ł Ę   Nr  XV/167/19. 

 

Punkt 16 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w 

zakresie wprowadzenia kolejowych ekspresów regionalnych na trasie Suwałki 

– Białystok w oparciu o technologię wychylnych pudeł wagonów.  

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu uchwały i w głosowaniu 

jawnym, przy 23 głosach za, 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się podjęli 

                                   U C H W A Ł Ę    Nr  XV/168/19. 

 

Punkt 16 a – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinków 

starodroży drogi krajowej Nr 8 kategorii drogi wojewódzkiej. 

 Radny Cezary Cieślukowski zwrócił się z zapytaniem: „Jaką kategorię będą 

miały starodroża po podjęciu tej uchwały?” 

 Radny Krzysztof Kondraciuk wyjaśnił: „W myśl ustawy o drogach publicznych, 

jeśli odrzucona zostanie kategoria drogi wojewódzkiej, droga ta staje się powiatowa. 

A jeśli powiat również nie będzie chciał jej przyjąć w drodze podobnej uchwały, 

przechodzi ona do gminy.” 

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 15 głosach za, 8 przeciwnych i 2 

wstrzymujących się podjęli 

                                    U C H W A Ł Ę    Nr  XV/169/19. 

 

Punkt 17 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu Województwa 

Podlaskiego. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją.  

Przewodniczący Bogusław Dębski zauważył, iż niepokoi go kwestia finansowania z 

RPO zadań Polskich Linii Kolejowych S.A., które to Linie  realizują projekty znacznie 

powyżej kosztorysów inwestorskich. Powinny być to inwestycje centralne, a nie 

finansowane z RPO i należy unikać takich rozwiązań w przyszłej perspektywie 

finansowej. 

 

Punkt 18 – Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach 

w okresie od 7 października 2019 r. 

 W tej części obrad głos zabrał Radny Jacek Piorunek, który poinformował o 

złożonej przez siebie interpelacji dotyczącej odbudowy Tatarskiej Jurty. 

Jednocześnie podkreślił, iż Gospodarstwo Agroturystyczne Tatarska Jurta w 

Kruszynianach stało się miejscem rozpoznawalnym, tłumnie odwiedzanym przez 
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turystów i wyjątkową wizytówką województwa podlaskiego. Urząd Marszałkowski we 

wszystkich imprezach promocyjnych zawsze eksponuje ten fakt.  

Radny Jacek Piorunek gorąco zaapelował o pomoc w odbudowaniu tego obiektu. 

 Wiesława Burnos – Członek Zarządu Województwa poinformowała, iż Zarząd 

Województwa jest w stałym kontakcie z rodziną prowadzącą Gospodarstwo i będzie 

poszukiwał wszystkich możliwych rozwiązań, mających na celu pomoc w odbudowie 

Tatarskiej Jurty.  

 

Punkt 19 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

Radny Cezary Cieślukowski zwrócił się do Przewodniczącego Sejmiku z zapytaniem, 

czy planowane jest uzupełnienie składu Prezydium Sejmiku. 

 Przewodniczący Bogusław Dębski stwierdził, iż powinna to być raczej 

inicjatywa Radnych. 

 

Punkt 20 – Wolne wnioski, informacje. 

 W tej części obrad Radni Karol Pilecki oraz Waldemar Kwaterski złożyli 

wniosek o powrót do poprzedniego schematu organizacji posiedzeń Komisji oraz 

sesji Sejmiku. W swoich wypowiedziach podkreślali, iż organizowanie posiedzeń 

Komisji oraz sesji Sejmiku w jednym dniu jest bardzo niefortunne, Radni nie są 

bowiem w stanie uczestniczyć we wszystkich posiedzeniach Komisji, śpieszą się, co 

powoduje chaos i zamieszanie.  

 Radny Waldemar Kwaterski zaznaczył również, iż godzina 16 jest stanowczo 

zbyt późną porą na rozpoczynanie sesji, chociażby ze względu na to, że obrady 

kończą się późno, a część Radnych ma przed sobą długą drogę powrotną.  

 

Punkt 21 – Zamknięcie sesji. 

 Przewodniczący Sejmiku Bogusław Dębski stwierdził, iż porządek obrad został 

wyczerpany, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady XV Sesji Sejmiku 

Województwa Podlaskiego. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Nella Kamińska              Bogusław Dębski 


